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Protokół Nr VI/XVII/12 

z sesji Rady Gminy Wisznia Mała 

z dnia 28 marca 2012 roku 

 
Obrady Rady Gminy Wisznia Mała rozpoczęły się o godzinie 10.00  

w Ośrodku Kultury Sportu i Rekreacji w Wiszni Małej przy ul. Szkolnej 1. Przewodnictwo 
obrad podjęła Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad. 

Stan radnych -15 (piętnastu), obecnych – 15 (piętnastu) 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 
Uchwały są załącznikami do protokołu o numerach od 2 do 12. 

W posiedzeniu uczestniczyli również wójt gminy Jakub Bronowicki, sekretarz Mariusz 
Fedzin, kierownik referatu gospodarki komunalnej i infrastruktury technicznej Sławomira 
Hermann, kierownik samorządowej administracji placówek oświatowych Karolina 
Kempiszak, pełnomocnik wójta ds. uzależnień Joanna Boćko – Sornat, sołtysi wg listy 
obecności, przedstawiciel lokalnej prasy. 
 
 

Ad.1 
Przewodnicząca Małgorzata Ottenbreit przedstawiła planowany porządek sesji: 

powiedziała, że na wniosek Wójta Gminy proponuje się uzupełnienie porządku obrad o dwa 
punkty: pkt. nr 4, uchwała w sprawie zmian w planie budżetu gminy na rok 2012oraz pkt. nr 
10, uchwała sprawie warunków i trybu finansowania realizacji zadania własnego 
polegającego na tworzeniu warunków, w tym organizacyjnych, sprzyjających rozwojowi 
sportu w Gminie Wisznia Mała 
W związku z tym planowany porządek sesji po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Informacje i komunikaty Wójta i Przewodniczącego. 

3. Informacja w sprawie realizacji Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii. 

4. Uchwała w sprawie zmian w planie budżetu gminy na rok 2012. 

5. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie BISKUPICE o nazwie 

MPZP BISKUPICE I. 

6. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminów określających wysokość i szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym w oświatowych jednostkach 

organizacyjnych Gminy Wisznia Mała dodatków do wynagrodzenia oraz 

szczegółowego sposobu obliczenia wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 

godziny doraźnych zastępstw. 

7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa należności 

pieniężnych pobieranych od osób fizycznych w formie łącznego zobowiązania 

pieniężnego, podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości i od posiadania psa oraz 

ustalenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
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8. Uchwała w sprawie ustalenia opłat za usługi przewozowe lokalnego transportu 

zbiorowego na terenie gminy Wisznia Mała. 

9. Uchwała w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy na 2013 rok środków 

stanowiących fundusz sołecki. 

10. Uchwała w sprawie warunków i trybu finansowania realizacji zadania własnego 

polegającego na tworzeniu warunków, w tym organizacyjnych, sprzyjających 

rozwojowi sportu w Gminie Wisznia Mała. 

11. Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wisznia Mała w 2012 roku. 

12. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

13. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 

14. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy po odczytaniu programu zapytała zebranych członków Rady 
Gminy, kto jest za przyjęciem takiego porządku obrad? Radni nie zgłosili zastrzeżeń. 
„za”-15 (piętnaście), „przeciw”- 0, „wstrzymał się”- 0.  
Porządek został przyjęty jednogłośnie. 
 

Ad. 2 
Głos zabrał wójt gminy Jakub Bronowicki informując o wydarzeniach,  

w których brał udział od ostatniej sesji: 
● 2 marca miał miejsce zjazd gminnej spółki wodnej z terenie naszej Gminy. Na 

spotkaniu omawiano sprawy formalne oraz zakres czynności w jakim urząd gminy bierze 
udział. 

● Na rok bieżący został przygotowany wniosek do Marszałka Województwa 
Dolnośląskiego na realizacje odwodnień. 

● 5 marca odbyło sie spotkanie w sprawie dni muzyki kameralnej i organowej. 
Na ten rok między sierpniem a październikiem przewidziane są co najmniej trzy koncerty. 
Środki finansowe podzielone są pomiędzy gminy w jakich będą się odbywać koncerty. 

● 6 marca miało miejsce spotkanie z sołtysami, na które zaproszeni byli 
przedstawiciele: Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego, Dolnośląskiego Ośrodka 
Doradztwa Rolniczego, Policji oraz Ośrodka Zdrowia w Wiszni Małej (kierownik 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Bożena Kołpak). W rozmowach 
poruszono temat ubezpieczeń rolniczych, problemów związanych z funkcjonowaniem 
Ośrodka Zdrowia w Wiszni Małej. 

● 8 marca w Piotrkowiczkach odbyła się duża impreza poświęcona dniu kobiet, 
organizował ją pani Sołtys Barbara Wilk. 

● Na zebraniu sołtysów ustalono także, że tegoroczne dożynki gminne odbędą 
się w Piotrkowiczkach. Będą to jednocześnie dożynki powiatowe. 
Spotkanie w dniu kobiet było bardzo dobrze zorganizowane, mamy nadzieje, że również 
z dożynkami będzie podobnie lub nawet lepiej. 

● 11 marca uczestniczyliśmy w Dolnośląskim Konwencie Sołtysów, na którym 
przez Wojewodę Dolnośląskiego wyróżnionych zostało naszych dwóch sołtysów, pani 
Barbara Wilk (ze stażem 35- letnim) pani Daniela Ciecierska (ze stażem 22- letnim). 
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● 16 marca gościliśmy organizatora Operacji Zachód. Na terenie poligonu Raków 
będzie sie odbywać piknik wojskowy. Termin imprezy będzie przypadał na pierwszy weekend 
czerwca. 

● 19 marca razem z kierownik SAPO Karoliną Kempiszak przeprowadziliśmy 
negocjacje ze związkami zawodowymi w sprawie regulaminów związanych z oświatą oraz 
sposobu obliczenia wynagrodzenia dla nauczycieli. 

● w drugiej połowie marca miała miejsce zbiórka krwi w szkole w Szewcach. 
● 21 marca odbyło sie spotkanie wójtów i burmistrzów w Kudowie Zdrój. 

Spotkali sie tam przedstawiciele gmin z Dolnego Śląska, marszałek województwa 
dolnośląskiego, wicewojewoda i wojewoda dolnośląski. Na spotkaniu prezentowana była 
strategia Województwa Dolnośląskiego dotycząca potrzeb i realizacji zadań związanych 
z funduszami europejskimi. Mowa była o gospodarce odpadami, m.in. marszałek 
województwa przygotował strategie odnośnie nowej ustawy o utrzymaniu czystości 
i porządku w gminach. Sejmik województwa do końca czerwca podejmie odpowiednią 
uchwałę, która dla nas będzie znakiem do rozpoczęcia pracy nad własną uchwałą(będzie to w 
drugim półroczu). 

● 24 marca odbyła sie kolejna edycja Obornickiej Wystawy Tradycyjnych Stołów 
Wielkanocnych. Naszą gminę reprezentowało Koło Gospodyń Wiejskich „Wisienka”. 

● 22 marca w Urzędzie Marszałkowskim podpisaliśmy dokumenty związane 
z Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na zadanie związane z budową kanalizacji w 
aglomeracji Strzeszów. Kwota jaka przeznaczona jest na zadnie to ok. 5 mln zł, część którą 
będzie współfinansować Marszałek to suma ok. 3,5 mln zł. 

● Wczoraj byliśmy na spotkaniu z Kuratorem Oświaty w sprawie szkolenia Rady 
Pedagogicznej szkoły w Szewcach. Jest to kolejny krok do poprawienia umiejętności 
nauczycieli z naszego terenu. 

● W ubiegłym tygodniu wystąpiliśmy do Wojewody Dolnośląskiego o powołanie 
komisji do spraw strat spowodowanych wymarznięciem. Komisja będzie zajmowała się 
szacowaniem szkód, została powołana 20 marca i pracują w niej członkowie komisji rolnej, 
sołtysi i pracownicy urzędu. 
 

Ad. 3 
Przewodnicząca Rady Gminy oddała głos pani Joannie Boćko - Sornat, która 

zreferowała sprawozdanie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
z wykonania planu za okres od pierwszego stycznia 2011 do ostatniego dnia grudnia 2011 
roku. Pani Joanna Boćko - Sornat opowiedziała o kwotach jakie w zeszłym roku wydano 
z GKRPA: 
● na zajęcia w świetlicach wydano w ubiegłym roku ok 43 tys. zł. Obecnie jesteśmy 
przed przetargiem dotyczącym takich zajęć dla dzieci. 
w tym: 
— prowadzenie zajęć dla czterech miejscowości (w Ozorowicach, Strzeszowie, 
Mienicach i Pierwoszowie) wyniosło 42.442,15 zł, 
— zakupywane były także materiały szkolno – biurowe do świetlic środowiskowych. 
● O sfinansowanie projektów szkolnych wnioskowały dwie szkoły, w Wiszni Małej oraz 
Specjalny Ośrodek Szkolno – Wychowawczy w Trzebnicy, do którego uczęszczają uczniowie 
z terenu naszej gminy. W ramach tych projektów zorganizowano konkurs oraz program 
profilaktyczny. Wsparcie finansowe, na te dwa projekty, wyniosło ponad 400 zł. 
● Na punkty konsultacyjne wydano 21 tys. zł, 
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w tym: 
— usługi telekomunikacyjne, 
— pakiety edukacyjne, 
— opłaty za energię, 
— zakup broszur informacyjnych, 
— skierowanie na przymusowe leczenie oraz usługi dotyczące terapii osób 
uzależnionych i grupy wsparcia. W zeszłym roku jedna osoba została skierowana na kurację 
wynikającą z orzeczenia sądu. Trzy inne osoby czekają na podobne orzeczenia a 18 osób 
bierze udział w zajęciach psychoterapeutycznych. 
● Pozostałe kwoty; 
■ wynagrodzenia dla pracowników w tym składki na ubezpieczenia, 
■ w akcji letniej brało udział 380 dzieci. Jest to mniejsza liczba niż w latach poprzednich, 
wiązać się to jednak może z niżem demograficznym. Zainteresowanie takimi letnimi 
półkoloniami jest nadal wysokie. Bywa, że dzieci z danej miejscowości, gdzie kończą się 
zajęcia, dojeżdża do kolejnej miejscowości i tak spędza całe wakacje. Na program wydano ok. 
37 tys. zł. 
● została również zorganizowana jednodniowa wycieczka dla 120 dzieci, za kwotę 
ponad tysiąca złotych. 
 

Pani Joanna Boćko – Sornat poinformowała, także o badaniach monitoringowych, 
dotyczących problemów alkoholowych, przeprowadzanych na terenie gminy Wisznia Mała. 

W 2006 roku ankietowani odpowiadali m.in. na pytania dotyczące skali i ciężkości 
problemu osób pijących alkohol w miejscach publicznych. Obecnie punktów posiadających 
zezwolenie na sprzedaż alkoholu jest więcej niż w 2006 roku, wiąże się to jednak z rozwojem 
gminy oraz zwiększeniem się ilości mieszkańców. Ankiety przeprowadzane były w klasach 
drugich gimnazjum. Uczniowie informowali, że do inicjacji alkoholowej przyczyniają się 
rodzice (chodzi tutaj np. o imprezy rodzinne tj. Pierwsza Komunia czy Noc Sylwestrowa). 
Obecnie chcemy, aby w nowej ankiecie ujęte były zagadnienia dotyczące różnych problemów 
uzależnień, nie tylko tych alkoholowych. 

Pan Zygmunt Zdobylak zapytał, w jakim trybie, pod względem finansowym, udzielana 
jest pomoc osobom mającym problem z alkoholem? Pani Joanna Boćko – Sornat 
powiedziała, że to zadanie należy do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, ponieważ do 
niego należą sprawy związane z pomocą psychoterapeutyczną. Jednak w jej opinii osoby 
uzależnione, które korzystają ze wsparcia pieniężnego GOPS –u, powinny mieć udzielaną 
pomoc w inny sposób, który uniemożliwiałby zakup alkoholu, czyli coś w rodzaju bonów na 
jedzenie.  
 
 
 Ad. 4 
Wójt Jakub Bronowicki poinformował, że 23 marca otrzymaliśmy informację Ministra 
Finansów o środkach finansowych, jakie trafią do budżetu gminy ( informacja dla jednostek 
samorządu terytorialnego o rocznych kwotach części subwencji ogólnej oraz o rocznych 
wpłatach, wynikających z ustawy budżetowej na rok 2012, jak również o planowanych 
udziałach we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych.) 

Subwencja oświatowa jest niższa o 100 tys. zł niż ta, która podana była nam do 
informacji jesienią zeszłego roku, czyli 6 mln 300 tys. zł. W związku z tym wprowadzamy 
nową kwotę do budżetu w zakresie zmniejszenia dochodu. 
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Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planie budżetu gminy na rok 2012. 
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit poddała projekt uchwały pod 
głosowanie: „za” –15 (piętnaście), „przeciw”- 0, „wstrzymał się”- 0. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr VI/XVII/149/12 i jest załącznikiem nr 2 do protokołu 
z obrad Rady Gminy. 
 
 Ad. 5 

Wójt Jakub Bronowicki zabrał głos w sprawie projektu kolejnej uchwały. Powiedział, 
że miejscowym planem chcielibyśmy objąć osadę Biskupice. Ten teren został poszerzony 
o łącznik długołęcki, kilka działek należy do Agencji Mienia Wojskowego. Instytucja ta ma 
problem ze sprzedażą terenów, ponieważ nie ma chętnych na zakup działek nie 
posiadających Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego.  

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie Biskupice o nazwie MPZP 
BISKUPICE I. 
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit poddała projekt uchwały pod 
głosowanie: „za” – 15 (piętnaście), „przeciw”- 0, „wstrzymał się”- 0. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr VI/XVII/150/12 i jest załącznikiem nr 3 do protokołu 
z obrad Rady Gminy. 
 

Ad. 6 
Głos zabrała kierownik Samorządowej Administracji Placówek oświatowych Karolina 

Kempiszak, w sprawie przyznawania dodatków dla nauczycieli to tzw.: czternastka i dotyczy 
przyznawania określonych kwot g. pełnionych funkcji. W roku 2010 suma takich dodatków 
wyniosła 120 tys. zł w roku 2011 było to 123 tys. zł. Projekt zmian w zakresie przyznawania 
dodatkowych kwot pieniężnych to propozycja skierowania dla ludzi, którzy więcej pracy 
wkładają w lepsze funkcjonowanie oświaty. 

W projekcie tego dokumentu odnosimy się do kwoty bazowej, dlatego używamy 
procentów. Przesuwane są np. pieniądze dla osób sprawujących funkcje wychowawcze klas 
jak również dla tych z danym stopniem awansu zawodowego. 

Wprowadzane są zmiany jakościowe oraz takie związane z opiniowaniem dodatków 
dla dyrektora (dodatek motywacyjny). Pod uwagę w takiej opinii brane są oceny rady 
nauczycielskiej, rady rodziców, samorządu uczniowskiego oraz innych środowisk 
współpracujących ze szkołą. 

Pani Grażyna Jarema zapytała jak będą oceniani nauczyciele i za jakie zadania? 
Pani Karolina Kempiszak odpowiedziała, że to dyrektor ocenia nauczycieli wg regulaminu jaki 
funkcjonuje w każdej z placówek. W takim regulaminie są przewidziane kompetencje 
związane z oceną pracownika. 

Pan Tadeusz Czyż zapytał, jaką wartość (oraz czym się różnią) w dokumencie uchwały 
posiadają zapisy w ustępach: 3 i 4, w § 8? Ustęp 3 mówi o tym, że „ określając wysokość 
dodatku motywacyjnego dla dyrektorów Wójt Gminy uwzględnia m.in. współpracę z Radą 
Rodziców środowiskiem lokalnym”, natomiast w ustęp 4 wprowadza zapis, iż: „ określając 
wysokość dodatku motywacyjnego dla dyrektorów Wójt Gminy może uwzględniać m.in. 
opinię Rady Szkoły i Rady Rodziców”. Pan Jakub Bronowicki powiedział, że Rada Rodziców nie 
będzie miała obowiązku przygotowywać takiej opinii dla Wójta Gminy, więc zbędny jest zapis 
bardziej „sztywny” obligujący Rade Rodziców. Wójt Gminy może zatem, a nie musi brać pod 
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uwagę dokumentów, które w razie braku potrzeby nie będą przygotowywane przez Radę 
Rodziców. Jeśli jednak Rada Rodziców będzie chciała posłużyć sie zapisem wynikającym 
z treści uchwały ma taką możliwość. Pan Zdzisław Zdobylak powiedział, że zapis literalny 
powodowałby większy wpływ rodziców. Pani Karolina Kempiszak dodała także, że projekt 
uchwały był uzgadniany ze Związkiem Nauczycielstwa Polskiego, podpunkt w ustępie 3 
o współpracy z Radą Rodziców jest nowością. Do tej pory taki zapis nie widniał w podobnej 
uchwale, jest to właściwie inicjatywa, która pozwala na większe zaangażowanie się w pracę 
oświaty środowisk działających w szkołach lub współpracujących z nimi. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminów określających wysokość  
i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym w oświatowych 
jednostkach organizacyjnych Gminy Wisznia Mała dodatków do wynagrodzenia oraz 
szczegółowego sposobu obliczenia wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw. 
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit poddała projekt uchwały pod 
głosowanie: „za” – 15 (piętnaście), „przeciw”- 0, „wstrzymał się”- 0. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr VI/XVII/151/12 i jest załącznikiem nr 4 do protokołu 
z obrad Rady Gminy. 
 

Ad. 7 
 Wójt Jakub Bronowicki powiedział, że po ostatnim spotkaniu z sołtysami doszliśmy do 
wniosku, że jest potrzeba zwaloryzowania wysokości kwot związanych ze zbieraniem 
podatku. Sołtysom udaje się zgromadzić nawet 50% należności za podatek. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa należności 
pieniężnych pobieranych od osób fizycznych w formie łącznego zobowiązania pieniężnego, 
podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości i od posiadania psa oraz ustalenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit poddała projekt uchwały pod 
głosowanie: „za” – 15 (piętnaście), „przeciw”- 0, „wstrzymał się”- 0. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr VI/XVII/152/12 i jest załącznikiem nr 5 do protokołu  
z obrad Rady Gminy. 
 

Ad.8 
Wójt Jakub Bronowicki powiedział, że projekt uchwały dotyczący opłat za usługi 

przewozowe jest waloryzacją co do poprzedniej uchwały, która nie zmieniana był już od 5 lat. 
Aby utrzymać przewozy na tym samym poziomie należy odświeżyć ceny biletów, projekt 
bierze pod uwagę różnego rodzaju ulgi w cenach oraz zwolnienia co do opłat. 

Sławomira Hermann przypomniała jak działa transport na terenie gminy. Do 2007 
roku mieliśmy tylko połączenia autobusowe na liniach Wrocław _ Krzyżanowice oraz 
Wrocław – Psary – Szymanów. Ponad to na terenie gminy działał przewoźnik POLBUS, jednak 
z czasem zaczął on redukować ilość kursów, przez co zostaliśmy zmuszeni do przejęcia 
obowiązku dostosowania przewozów dla mieszkańców. Obecnie w ciągu miesiąca autobusy, 
busy wykonują dla nas trasy: 

- Wrocław – Szymanów – 3 700 km, 
- Wrocław – Krzyżanowice – 950 km, 

razem: 4 650 km, 220 km dziennie. Kwota liczona za jeden miesiąc to 19 tys. zł brutto, 
za wykonywanie tej usługi. 

- liniami 601, 602 i 603 (na terenie pozostałych miejscowości ) – 8 500 km, 
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czyli 405 km dziennie. Dziennie busy wykonują ok. 30 kursów. Miesięczny koszt wykonania 
usługi wynosi 10 tys. zł brutto. 
 Różnica pomiędzy liniami wrocławskimi a tymi gminnymi jest znaczna, wiążę się to 
warunkami nałożonymi na wykonawców podczas przetargu na terenie Wrocławia. Do 
przejazdów na terenie miasta wchodzi m.in. opłata za zatrzymywanie się na przystankach. 

W 2011 roku wydatki związane z komunikacją wyniosły 340 tys. zł. Od pierwszego 
stycznia 2007 roku ceny za bilety były niezmienne i wynosiły 2 zł, od tego roku chcemy 
podnieść cenę biletu do 2, 50 zł. Rada Miejska Wrocławia także podniosła ceny biletów już 
od pierwszego maja 2012 rok, z 3 zł do 3, 60 zł. 

Wszystkie linie na terenie naszej gminy są adekwatne do potrzeb mieszkańców, pani 
Marzena Tynecka -podinspektor ds. gospodarki komunalnej, wprowadzała już wiele zmian, 
dzięki konsultacjom z kierowcami i mieszkańcami, usystematyzowała już kursy. Obecnie 
rozkład jest optymalny. 
Najbardziej obciążonymi miejscowościami są Szewce, Ozorowice i Strzeszów. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za usługi przewozowe lokalnego 
transportu zbiorowego na terenie gminy Wisznia Mała. 
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit poddała projekt uchwały pod 
głosowanie: „za” – 15 (piętnaście), „przeciw”- 0, „wstrzymał się”- 0. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr VI/XVII/153/12 i jest załącznikiem nr 6 do protokołu z 
obrad Rady Gminy. 
 

Ad. 9 
Wójt Jakub Bronowicki powiedział, że do końca pierwszego kwartału w bieżącym roku 

budżetowym ma zostać wyodrębniony fundusz sołecki. Dzięki podjęciu tej uchwały będziemy 
już w lipcu wiedzieli ile pieniędzy otrzymają sołectwa. Tą uchwałą ustalamy procedurę 
przyznawania środków finansowych na 2013 rok. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy na 2013 rok środków 
stanowiących fundusz sołecki. 
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit poddała projekt uchwały pod 
głosowanie: „za” –15 (piętnaście), „przeciw”- 0, „wstrzymał się”- 0. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr VI/XVII/154/12 i jest załącznikiem nr 7 do protokołu z 
obrad Rady Gminy. 
 

Ad. 10 
Głos zabrał Wójt Gminy Jakub Bronowicki informując, że projekt uchwały, jaki 

otrzymali radni i sołtysi, przeszedł już weryfikację podmiotów zajmujących się sportem. 
Dokument jest spisem zasad wg których będziemy udzielać wsparcia finansowego naszym 
klubom sportowym. Następnie będziemy mogli wszcząć procedurę konkursową na wsparcie 
działalności klubów. 

Podjęcie uchwały w sprawie warunków i trybu finansowania realizacji zadania 
własnego polegającego na tworzeniu warunków, w tym organizacyjnych, sprzyjających 
rozwojowi sportu w Gminie Wisznia Mała. 
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit poddała projekt uchwały pod 
głosowanie: „za” – 15 (piętnaście), „przeciw”- 0, „wstrzymał się”- 0. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr VI/XVII/155/12 i jest załącznikiem nr 8 do protokołu z 
obrad Rady Gminy. 
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Ad. 11 
Wójt Gminy Jakub Bronowicki poinformował, że ustawa o ochronie zwierząt, 

regulująca sposób postępowania w sprawie opieki nad zwierzętami, zmusza do podjęcia 
uchwały dotyczącej stosownego programu. Projekt uchwały opiniowany był przez Powiatowy 
Inspektorat Weterynarii oraz przez organizacje zajmujące się zwierzętami. Po konsultacjach i 
uzgodnieniach projekt został przyjęty. 

Pan Tadeusz Czyż zapytał czy kwota 5 tys. zł, na realizację zadań wynikających 
z programu ( § 17 ) jest wystarczająca? Pan Jakub Bronowicki odpowiedział, że jest to suma, 
którą na potrzeby tego zobowiązania wydała gmina w zeszłym roku. Jeśli w roku bieżącym na 
rzecz ochrony zwierząt będzie wymagane więcej pieniędzy spotkamy się ze stosowna 
zmianą. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wisznia Mała  
w 2012 roku. 
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit poddała projekt uchwały pod 
głosowanie: „za” – 15 (piętnaście), „przeciw”- 0, „wstrzymał się”- 0. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr VI/XVII/156/12 i jest załącznikiem nr 9 do protokołu z 
obrad Rady Gminy 

Ad. 12 
 
Uwag do Protokołu z sesji z dnia 29 lutego 2012 r. Nr VI/XVI/12 nie zgłoszono. 

 
Ad. 13 
 
Pani Sławomira Hermann poinformowała o zbiórkach odpadów wielkogabarytowych 

i elektronicznych, które zaplanowane są na drugą połowę kwietnia. Jeśli będzie taka 
potrzeba akcję powtórzymy w tym roku jeszcze jeden raz. Chcemy posprzątać gminę przed 
nadejściem nowych obowiązków w związku z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach. 

W przyszłym roku nie będziemy mogli organizować takich zbiórek, śmieci będą 
odbierane od mieszkańców i opłacane w pakiecie. Takie opłaty będą na pewno wyższe niż te 
obecnie. Zmiany nastąpią także w związku z likwidacją składowiska odpadów w Mienicach. 
Na Dolnym Śląsku będą czynne dwa punkty, spełniające regulacje unijne, wysypisko 
odpadów komunalnych w Rudnie oraz składowisko odpadów komunalnych w Jaroszowie. 

 
Pani Sylwia Łagocka poruszyła temat opon wyrzucanych do kontenerów podczas 

akcji. Pani Sławomira Hermann zaapelowała, żeby uczulić mieszkańców na takie 
wykorzystywanie pojemników nie przeznaczonych na tego typu odpady. Powiedziała 
również, że zorganizowana będzie specjalna zbiórka związana tylko z oponami. 

Pan Zdzisław Zdobylak poinformował, że opony samochodowe można zwrócić 
również w każdym zakładzie samochodowym, ponieważ jest na nie obecnie duży popyt. 

 
Pani Sławomira Hermann zwróciła także uwagę na budowę kanalizacji 

w miejscowościach: Ligota Piękna, Wysoki Kościół i Wisznia Mała. Mieszkańcy będą mieli 
problemy dotyczące m.in. dojazdu do posesji. 

Powiedziała, że w związku z podpisaniem umowy na realizacje zadania, prace w tych 
trzech miejscowościach odbywać będą się w 2012 i 2013 roku. W związku z Krajowym 
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Programem Oczyszczania Ścieków Komunalnych do 2015 roku musimy „zamknąć” 
Aglomerację Strzeszów pod względem dostępu do kanalizacji sanitarnej. 

 
Pani Dorota Kuleta zapytała czy wylany zostanie asfalt na ulicy w miejscowości Malin? 

Pani Sławomira Hermann powiedziała, że w sprawie tej drogi wnioskowaliśmy o 
dofinansowanie, jednak pomimo odwołania nie udało sie pozyskać funduszy. 
 

Pani Małgorzata Ottenbreit przypomniała także zebranym radnym o obowiązku 
złożenia oświadczeń majątkowych za 2011 rok. Dokumenty należy złożyć do ostatniego dnia 
kwietnia bieżącego roku. 

 
Pan Jakub Bronowicki złożył życzenia świąteczne dla wszystkich zebranych. 

 
 

Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy zakończyła 
o godzinie 1230 posiedzenie słowami „zamykam sesję Rady Gminy Wisznia Mała”. 
 
 

Protokołował(a):      Podpisał(a): 
Marzena Kowalska 


